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Referat af møde i Fællesbestyrelsen den 14. maj 2024 
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17.00 Siden sidst 
Formanden 
Ledelse 
Medarbejdere 
Forældregrupper 

 
Brian orienterede om dialogen om sammenlægning af kommende 5. og 6. klasse. 
Der har vakt bekymring hos nogle. I nuværende 5. klasse er der både i 
forældreråd og til skolehjemsamtaler været meget ro omkring beslutningen og 
en tro på at det skal nok blive fint. I nuværende 4. klasse har der været afholdt 
et ekstra forældremøde, på baggrund af udtryk for bekymringer. På mødet var 
der dialog og afklaring omkring timer med flere voksne, hvilket gav mere ro hos 
nogle forældre. Der blev også talt om at de mange resurser der er blevet brugt i 
en lille 4. klasse, er gået fra de øvrige klassers to voksne timer. 
Efter mødet fortsatte forældrene uden ledelse og herefter er der lavet en 
undersøgelse af, hvor mange elever der forventes at flytte i forbindelse med 
sammenlægningen. Undersøgelsen viste at ca. halvdelen af forældrene 
overvejer at flytte deres børn og halvdelen vælger at sandsynligvis at blive.  
Det er bekymrende at de der måske vælger at flytte deres børn, kan trække 
flere med. 
Forældrene oplevede at de fik flere oplysninger på det sidste møde, som var 
med til at give mere ro til flere af forældrene. 

x   
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der har været henvendelser fra flere forældre til bestyrelsesmedlemmer, 
angående sammenlægningen, også om information forud for indkaldelsen. 
Ledelsen opfordrer til at hvis nogen hører om forældre der er bekymrede, skal 
de bede dem om at henvende sig til Charlotte og Jette, så vi kan have en dialog. 
Det er vigtigt at have barnets perspektiv med i det her, så man ikke tager 
beslutning, fordi man er vred over det der skal ske, men kigger på hvad der er til 
barnets bedste. 
Der er planlagt forældremøde i kommende 5. og 6. klasse i juni, og de to 
forældreråd skal også mødes. 
 
EUI laver en padlebane, og der skal flyttes nogle legeredskaber. Der laves et 
møde i legepladsudvalget. 
 
Peter er tilbage på fuld tid. 
Anja er fortsat fraværende. 
Line er stoppet – Gitte har overtaget 0. klasse.  
Louise er tilbage på fuld tid. 
 
Der er uro i nogle klasser. 
 
6. klasse har været på lejrskole, en rigtig god tur. 
 
Forældremøde i 2. klasse i næste uge omkring trivsel. 
 
Proces omkring vores værdiord i Fællesbestyrelsen i næste skoleår. 
 
Elevrådet har besluttet at indkøbe en ny madras til gymnastiksalen for 
overskuddet til Landsbyordningsfesten. 
 
I børnehuset er der ro på. Der har lige været bedsteforældredag. 
 
Der er gang i ansættelsesproces med børnehaveklasseleder. 
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Der er gang i overgangsarbejdet til kommende 0. klasse med besøgsdage og 
overleveringsmøder 

17.20 Valg til Fællesbestyrelsen  
De der opstiller til fællesbestyrelsen 
mødes kl. 16.30, der er udsendt 
invitation. Vi forsøger at lave 
fredsvalg.  

Der er lavet aftale om fredsvalg. 
Børnehuset: Nanna og Melissa som medlemmer, Søren og Andreas som 
suppleanter. 
Skolen: Sussi, Carina og Brian M er medlemmer. 
Brian Z og Sara er suppleanter. 
Der kommer dato for konstitueringsmøde. 

x   

17.25 Landsbyordningen Engum – hvordan 
ser fremtiden ud?   
Læs gerne referatet fra Børn og unge 
udvalgsmødet side 14 fra den 25. april 
2024 – bilag 1 

I referatet fra udvalget står der at Engum skole er på OBS listen. Og at der 
arbejdes med flydende skoledistrikt. 
I klassetals prognosen er der tal for både det nuværende skoledistrikt og for et 
eventuelt ændret skoledistrikt. 

x x  

17.45 Organisering i Børnehuset 
Som sagt på sidste møde, bruger vi 
lige nu for mange timer i børnehuset. 
Vi ønsker der en proces omkring 
gruppeinddelingen af børnene. Vi har 
brug for jeres input i forhold til 
erfaringer, udfordringer og idéer. 

Fællesbestyrelsen blev delt i 2 og havde hver især en dialog om muligheder, 
udfordringer og ønsker til gruppeinddeling i børnehuset. 
ledelsen arbejder videre med input 

x x x 

18.10 Det gode forældresamarbejde 
Fortsættelse af proces fra sidste møde 

Forældremøder i 0. klasse tidligt på året, de øvrige klasser omkring 
efterårsferien. 
 
Behovssamtaler fra efterår til jul. Skolehjemsamtaler i foråret. 
2 skolehjemsamtaler, det ene med fokus på det sociale og et med fokus på det 
faglige. 
 
For sent at afholde skolehjemsamtaler i maj i 0. klasse. Pas på med at udlevere 
testresultater uden forklaring. Fokus på det sociale og trivsel i 0. klasse. 
 
1 forældremøde i 0. klasse med fokus på klassens sociale liv gerne med 
efterfølgende individuelle samtaler med fokus på det sociale og trivsel. 
 
Kun 2 forældremøder, hvis der er behov. 

 x  
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2 forældresamtaler, den første i efteråret og den anden i januar/februar, så der 
fortsat er mulighed for at arbejde med tingene. 
 
Ønske om at samtaler er delt op af de professionelle, så der bliver mere tid til 
det enkelte barn.  
 
Fast skabelon i alle klasser til forældremøder. Klare og tydelige forventninger 
fra skole til forældre, også omkring de indsatser forældrene skal gøre. Husk 
værdiordene. Hvordan skal forældrene bidrage og hvordan skal børnene agere 
på skolen. 
Der skal være forældreråd i alle klasser og der skal være en klar forventning til 
forældrerådets opgaver 
Mødepligt for forældre. 
 
2 skolehjemsamtaler kan være for meget for børn i god trivsel, så nummer 2 
samtale kan være en behovssamtale. Der er også ulemper ved at stille den ene 
op som behovssamtale. 
 
Forslag om cafésamtaler. 
 
Mindre fagenes fest til forældremøder og mere fokus på adfærd, dannelse og 
fællesskaber. 
 
På 0. klasses forældremøde skal der fortsat være et fokus på hvordan børn 
lærer. 
 

18.35 Udvalg til Landsbyordningsfesten 
Vi har brug for nogen til at være i 
udvalget.  

Udvalg: Nanna, Brian,  
Lotteri: Sussi, Christina, Tina.  
Opmærksomhed på om der skal være opdelte borde til festen. 

  x 

18.40 Høring – Udkast til ny børne og 
ungepolitik 
Dialog og beslutning om indgivelse af 
høringssvar, se mail fra d. 29. april 

Vi indgiver et høringssvar der omhandler problematikken om at der er vedtaget 
besparelser, og samtidigt skal medarbejderne implementere og leve op til en ny 
børn og unge politik. 

x x x 
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Vi har ikke noget at udsætte på selve politikken, dog er det svært at se hvilken 
retning den peger i og hvilke handlemuligheder der gives med og vi har svært 
ved at se hvordan den kan udmøntes i praksis. 
Ledelsen og formanden laver et udkast til et høringssvar, som sendes rundt til 
kvalificering 

19.00 BYOD 
Vi har brug for endelig godkendelse, 
så den kan sendes ud til forældrene.  

Der er kommet et par ændringsforslag og den udsendes igen til næste møde.   x 

 Punkter til kommende møder: 
Trivselsmålinger 
Mobil fri Landsbyordning 
Budget- juni 
Grønne spirer – grønt flag – august 
Ordensregler 
Skabelon til forældremøder 

Næste formandsmøde: 30. maj 
Næste møde: 18. juni med spisning efter mødet. 
 

   

 

 
 
Deltagere: 
Fællesbestyrelsen 
 
Fraværende: 
Søren 
 

Næste møde:  
18. juni kl. 17.00 med efterfølgende spisning 
Formandsmøde 

 
 
 


